
Den Konservative Vælgerforening Aalborg 

Bestyrelsesmøde - Referat 

 

      

Tid og Sted:  

06-07-2023, kl. 19:00-21:00  

 

Deltagere:  

Bestyrelse: Peter Brix (formand), Pia Wagner Thiessen, Lene Burchardt, Michael Thorvig,  

Suppleanter uden stemmeret: Thomas Hust, Line Rishøj   

Byrådsmedlemmer uden stemmeret: Morten Thiessen, Vibeke Merete Gamst, Lotte Finck, Sofie Therese 
Svendsen  

Afbud: Søren Faurholt, Rene Flou Nielsen, Christian Strier Nyholm Jacobsen, Valdemar Mejlholm 

 

Dagsorden:  

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden  

Der tilføjes et punkt 3e vedr. Landsråd 

 

2. Orienteringer fra: 

a. Formanden 

i. Medlemsstatus 

Pt. 258 medlemmer. Siden sidst 18 udmeldinger/manglende kontingentbetaling og 
to indmeldinger. 
 
 

ii. Møde Søren Bjarke Laugesen, d. 30-06-2023 

Peter har haft møde med Søren Bjarke Laugesen. Der blev bl.a. talt om KV25 vedr. 
kandidatrekruttering mm. Der bliver en workshop for partiets rådmænd og 
borgmestre. Søren Laugesen vil gerne lave en workshop med bestyrelsen og evt. 
byrådsgruppen, bestyrelsen skal komme med forslag til datoer. 
Vil gerne skaffe kontakter til Peter i forhold til funding. 

 

b. Møde Storkredsen, d. 19-06-2023, v. Thorvig 

Peter var forhindret i at deltage, og Michael deltog derfor fra bestyrelsen. Præsentation af 
EU-kandidat, Flemming Agerskov, tidl. Major i forsvaret, kommer fra Vejle. 
Information om forløbet vedr. Pernille Weiss. 
 
Generel orientering om processen vedr. kontingentopkrævning. Det kan være en ide at bede 
om evt. opdateringer af fx adresse og telefonnr. i forbindelse med indkaldelse til 
generalforsamling. 
 



Der er ønske om et fælles grundlovsarrangement næste år, og at det skal gå på tur at 
arrangere. 
Opstillingsform blev drøftet igen. Man fortsætter med den gamle opstillingsform: Man er 
øverst i egen kreds, der er ingen fælles spidskandidat. Der er en lokal spidskandidat, og 
derefter er listen opstillet i alfabetisk rækkefølge. 
 
 

c. KU v. Sofie Svendsen 

Sofie er indtrådt i KU´s bestyrelse efter at have været suppleant. Der er en del frafald, da 
flere er flyttet grundet studier. Der er lavt fremmøde v. tirsdagsmøderne. Der er fokus på en 
opstartskampagne i forhold til skolestart. 
 
Der skal være en opmærksomhed på, hvordan bestyrelsen kan hjælpe KU. 
Bestyrelsen er klar til at hjælpe, det kræver blot at KU siger til. 
 

 
d. Kasserer 

KU har sendt faktura på 6700 kr. fra deres hyttetur. Der er forespørgsel fra kassereren om, 
hvorvidt vi skal overføre hele det lovede beløb på 7500 kr. Der er enighed i bestyrelsen om, 
at vi overfører det vi har faktura på, pt. 6700 kr. 
Der er forespørgsel fra KU om økonomisk støtte til at renovere deres lokaler på Kastetvej. 
Storkredsen vil evt. give et bidrag. Forslaget vedr. renovering skal vendes i KU´s bestyrelse, 
og så kommer der et mere gennemarbejdet forslag til bestyrelsen. KU har også mulighed for 
at søge midler i DUF, hvor man bl.a. kan få midler til renovering. 
 

e. Byrådsgruppen 

Vibeke: Der er taget hul på en svær budgetproces. Der er i den løbende drift brugt over 
evne, og derfor skal der spares. Vibeke har forsøgt at få fat i den nye borgmester for at få et 
møde inden budgetforhandlingerne. 
 
Sofie: Sagen vedr. Stygge Krumpen har fyldt meget, der har ikke været juridisk grundlag for 
at fratage stedet deres bevilling. 
 
Lotte: Skoler og evt. skolelukninger fylder meget. Aalborg kommunes uddannelsesstrategi er 
vedtaget. Der er fokus på målopfyldelse. Projektet vedr. mangfoldighedshus er pt. nedlagt. 
Der bliver i stedet et pilotprojekt i form af en prøvehandling vedr. et fælles lokale. 
 
Morten: Budgetprocessen fylder meget. Der skal findes 250 mio. over tre år. Orientering om 
forskellige drøftelser i den forbindelse. 
 
Det aftales, at Peter inviteres med til gruppemøder. Der er møder torsdag inden 
byrådsmøder. 
 

3. Praktik og planlægning 

a. Opfølgning to-do-liste  

Listen blev gennemgået og opdateret 

 
b. Port-of-Aalborg, 13-09-2023 

Arrangementet er klar, og der er kommet et ekstra arrangement – guidet tur på Aalborg 
Universitetshospital. Der udsendes en invitation til hvert arrangement. Peter skriver 
invitationerne og får dem sendt ud. 

 



 

c. Dato for opfølgning på strategiseminar  

Michael udsender en doodle vedr. datoer 
 
 

d. Forslag til efteråret 2023   

Oplæg v. Per Larsen. Har selv taget kontakt til den nye bestyrelse. Peter kontakter 
Christian Holst Vigilius. Peter arrangerer. Evt. kombineres med besøg på vingård i Guldbæk 
og så lave det som et storkredsarrangement. 
Aalborg Chokoladen. Julearrangement, hvor KU inviteres til at deltage gratis. Pia kontakter 
 
 

e. Landsråd 

Det fremgår af tilmeldingssiden, at der er 5 delegerede fra Aalborg. Der er tilmeldingsfrist 
den 28.8. Peter, Lene, Sofie, Lotte deltager, sandsynligvis også Line. Deltagelse er 
selvfinansieret. 
 
 

4. Kandidathold KV25 

Peter vil gerne være nedsætte et hold på to personer fra bestyrelsen, der har samtaler mm. evt. 
kandidater. Det vil kræve tid aftener og weekends. Interesserede giver besked til Peter. Der er brug 
for en dybere drøftelse sammen med byrådsmedlemmerne, hvor der er god tid, så punktet tages op 
igen. 
 
 

5. Diverse udvalg (fortsættelse)  

a. Nyhedsbrev 

Der er sendt nyhedsbrev i start juni måned 
 

b. Sociale medier 

Peter skriver fra dagens møde mm. 
 

c. Aktivitetsudvalg 

Der er et par mails undervejs med invitationer 
 

d. Politisk udviklingsudvalg 

Intet til referat 
 
 

6. Politisk drøftelse  

Taget undervejs i mødet 
Næste bestyrelsesmøde: Tirsdag den 15. august. Her skal punktet vedr. kandidathold KV25 
prioriteres. 

 

7. Eventuelt  

Årskalender med arrangementer i Aalborg og omegn kan med fordel komme på to-do-listen. Fx er 
der Aalborg i Rødt i september. 

 


